
Crna Gora; U životnu sredinu uloženo 200 miliona eura

U Crnoj Gori je, u posljednjih desetak godina, u oblast životne sredine uloženo više od 200
miliona eura, kazala je šefice Radne grupe za poglavlje 27, Ivana Vojinović, navodeći da je
država spremna da sjedne za pregovarački sto sa Evropskom komisijom .
Vojinović smatra da je Crna Gora spremna da pregovara sa EK po pitanju, kako je rekla,
jednog od najtežih poglavlja u pregovaračkom procesu.
Ona je podsjetila da je u julu 2016. godine EK potvrdila da je Crna Gora ispunila jedino
postavljeno mjerilo za otvaranje poglavlja 27, a u martu prošle Savjet ministara EU
obavijestio da je svih 28 država članica jednoglasno zaključilo da se Crna Gora smatra
spremnom da počne pregovore, čime je pozvana da dostavi Pregovaračku poziciju.
„Na osnovu dinamike dobijanja saglasnosti država članica, kao i intenzivne diplomatske
komunikacije koju imamo po ovom pitanju, velika su očekivanja da tokom austrijskog
predsjedavanja, do kraja godine, ovo poglavlje bude otvoreno“, kazala je Vojinović u
intervjuu agenciji MINA.
Iako poglavlje još nije zvanično otvoreno, prema njenim riječima, sve aktivnosti se sprovode
kao da se to već desilo.
„Svjesni smo da primjena EU zakonodavstva u oblasti životne sredine nije lak i jeftin, a ni
brz proces, ukoliko želimo da ga obavimo adekvatno. Sa otvaranjem poglavlja samo ćemo
nastaviti da, shodno prioritetima, postepeno rješavamo otvorena pitanja u ovoj oblasti i
nastojaćemo da ispregovaramo najpovoljnije uslove za Crnu Goru usmjerene ka podizanju
standarda u životnoj sredini, sa ciljem da novi procesi u ovoj oblasti unaprijede kvalitet
života građana“, rekla je Vojinović.
Ona je kazala da je Crna Gora početkom februara predala Pregovaračku poziciju, na osovu
koje je Evropska komisija izradila Nacrt zajedničke pregovaračke pozicije, koji trenutno
razmatra 28 država članica EU.
„Od sredine septembra, očekujemo novi talas dobijenih saglasnosti na poziciju. Po završetku
tog procesa, iz nadležnih organa EU bićemo obaviješteni i o datumu otvaranja poglavlja“,
navela je Vojinović.
Puno urađeno u prethodnom periodu
Na pitanje da li je zadovoljna dosadašnjim ostvarenim rezultatima u poglavlju životne
sredine, ona je odgovorila da je puno urađeno u prethodnom periodu u toj oblasti.
Kako je navela, poseban fokus bio je i ostao na izgradnji modernih postrojenja za upravljanje
otpadnim vodama i otpadom, zajedno sa izgradnjom vodovodne i kanalizacione mreže u svim
crnogorskim opštinama.
„Pored osam funkcionalnih postrojenja za prečišćavanje otpadnih voda u Budvi, Podgorici,
Mojkovcu, Žabljaku, Nikšiću, Herceg Novom, Šavniku i zajedničkog postrojenja za Kotor i



Crna Gora; U životnu sredinu uloženo 200 miliona eura

Tivat, do kraja godine očekuje se završetak izgradnje postrojenja u Pljevljima i Beranama“,
rekla je Vojinović i dodala da su u toku aktivnosti za početak izgradnje sličnih sistema u
Podgorici i Danilovgradu.
Ona je objasnila da je donošenjem inoviranog Državnog plana upravljanja otpadom,
definisano uspostavljanje četiri centra za upravljanje otpadom u Podgorici, Baru, Nikšiću i
Bijelom Polju.
„Pored završene sanacije neuređenih odlagališta na Žabljaku i Cetinju, očekuje se brzi
završetak dugo očekivane sanacije deponije Vasove vode u Beranama, Ćafe u Baru, Zaugline
u Šavniku“, navela je Vojinović.
U oblasti upravljanja otpadom, dodaje ona, nastaviće uspostavljanje sistema baziranog na
selekciji, prevenciji, reciklaži i ponovnoj upotrebi otpada, kao i izgradnja transfer stanica,
reciklažnih dvorišta i ostale prateće infrastrukture u svim crnogorskim opštinama.
Vojinović je kazala da, poučeni dobrim primjerom sanacije jalovišta u Mojkovcu, u saradnji
sa Svjetskom bankom, realizuju projekat vrijednosti 50 miliona eura, čiji je cilj sanacija četiri
crne ekološke tačke.
„Započeti su radovi na lokaciji Brodogradilišta, a početkom naredne godine počeće sanacija
deponije Gradac (rudnik „Šuplja stijena“) i deponije Maljevac (TE „Pljevlja“). Radi se i na
izradi koncepta za lokaciju KAP. Završetkom navedenih projekata, u Crnoj Gori biće riješen
višedecenijski problem istorijskog industrijskog zagađenja“, istakla je Vojinović.
Na pitanje šta vidi kao najveći problem u ovom poglavlju, Vojinović je kazala da je poseban
izazov obezbjeđivanje finansijskih sredstava potrebnih za dostizanje visokih standarda
zaštite životne sredine.
Procjena je da je do 2035. godine Crnoj Gori neophodan iznos od 1,429 milijardi eura, a
prema njenim riječima, najveći finansijski teret od 841 miliona tiče se izgradnje i održavanja
postrojenja za prečišćavanje komunalnih otpadnih voda i infrastrukture u oblasti pijaće vode
i zaštite od poplava.
„Da bi sistem upravljanja otpadom funkcionisao kao u državama članicama EU, i obuhvatao
selektivno sakupljanje otpada na nivou svih opština, da bi bile ispunjene zahtijevane stope
reciklaže pojedinih frakcija otpada, riješeno pitanje tretmana opasnog otpada i niz drugih
zahtijeva, potrebno je ulaganje od 368 miliona eura“, navela je Vojinović.
Kako je rekla, projektovano je da industrija i država u cilju dostizanja standarda kvaliteta
vazduha u skladu sa propisima EU, treba da investiraju 130 miliona eura, a vezano za
uvođenje nove i efikasnije tehnologije u energetske i industrijske sisteme, kao i uvođenje
sistema daljinskog grijanja u kritičnim zonama.
„Predviđa se i ulaganje od 33 miliona eura u zaštitu prirode, u najvećem dijelu za
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uspostavljanje ekološke mreže Natura 2000, upravljanje zaštićenim područjima i uopšte
zaštitu biljnih i životinjskih vrsta, posebno rijetkih i ugroženih“, kazala je Vojinović.
Izvor: rtcg.me


